
VÁŽENÍ A MILÍ 
SPOLUOBČANÉ,
v době, kdy čtete tyto řádky, by už mělo 
být léto v plném proudu. Jaro nás moc 
neohřálo, tak doufejme, že nám to léto 
vynahradí. Čeká nás červen plný letní 
zábavy, ať už je to zábava na Čechii,  
u hasičů, pouť a vše, co k ní patří nebo 
jen letní grilování. Užijí si děti i dospělí. 
Od minulého Zpravodaje došlo k velké 
události. Jak už jsem Vás informovala, 
získali jsme dotace a na faře se topí. 
Nainstalovala se tepelná čerpadla, 
která prochází zkušebním provozem  
a je radost být u toho, když se náš nej-
krásnější objekt probírá k životu. Fara je 
tedy připravena na akce pro Vás, které 
dříve nebylo kde realizovat. Na kon-
ci března jsme zde přivítali 11 nových 
občánků, mezi nimi Květušku, která je  
i 1000. občankou. Na faře se nám roz-
jíždí klub deskových her, kam jste všich-
ni zváni! Ve chvíli, kdy píši tento úvod-
ník, ještě nemám informaci, zda jsme 
obdrželi dotaci na vybudování chodníků. 
Nicméně toto téma má stále vysokou 
prioritu. Ať už to s dotací dopadne jak 
chce, chodník mezi obcemi vybudujeme 
jako první. Tedy pokud se nám přihlá-
sí do výběrového řízení firma s reálnou 
nabídkou. 

A protože se blíží konec školního roku, 
nezbývá mi než popřát dětem krásné 
prázdniny a dospělým pěknou zaslouže-

nou dovolenou.
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Realizace interieru vč. 
garnýží, závěsů a záclon.
Zastínění v podobě plisé, 
roletek, sítí proti hmyzu.
Výroba nábytku.
Obrazy do interiérů.
Osvětlení vč. křišťálových 
lustrů.

Kamila Nelibová
775 923 846

Více informací na stránkách:

www.kanelidesign.cz

www.galeriekaneli.cz

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ
Vítání občánků se konalo v neděli 24. 3.  
v pěkném a reprezentativním horním sále 
bývalé fary Tuklaty a bylo přivítáno 11 dětí. 
Obec obdarovala děti dárkem, poukázkou 
a blahopřáním a pro maminky jsme měli 
připravenou krásnou růži. Na konci slav-
nostního obřadu jsme si připili na šťastný  
a úspěšný život nových občánků našich 
vesnic. Posledním přivítaným občánkem 
byla i 1000. občanka Květuška z Tlustovous.

Program byl obohacen o krásné vystoupení 
dětí základní školy, které si připravily spo-
lečně s ředitelkou základní školy, paní Mgr.
Ludmilou Plesnou. Paní ředitelce zároveň 
patří poděkování za přípravu.

Děkuji rodičům za děťátko a přeji všem  
dětem krásný a úspěšný život.

Monika Petrisková 

JARO V PŘÍRODĚ

Jarní měsíce jsou pro mnoho lidí nejkrásnějším obdobím celého roku. Ve-
getace se probouzí po zimním spánku, vše je krásně zelené a kvete. Všem 
živočichům se rodí mláďata. Z pohledu myslivců se jedná o poměrně aktivní 
období, kdy je v přírodě také hodně práce. 
Celostátní kůrovcová kalamita se dotkla i smrků v okolí našich obcí, přede-
vším na stráni, kde jsme ve spolupráci s hasiči odstraňovali uschlé a na-
padené  stromy pro omezení dalšího šíření kůrovce a také zabránění pádu 
suchých stromů na cesty. Zajistili  jsme oplocení a výsadbu nových keřů 
a ovocných stromů na biokoridoru nad strání. Ovocné stromy se vysazu-
jí pro zvýšení úživnosti krajiny a pro zajištění dužnatého krmiva pro zvěř  
a další živočichy v období suchého léta a podzimu. Jedná se o jednu z mož-
ností, jak reagovat na stávající trend rozšiřujícího se sucha.  Typickou jarní 
činností myslivců je také čištění a desinfekce krmných zařízení (krmelce, 
zásypy, jesle) a osévání políček pro zvěř.
V sobotu 13. 4. jsme uspořádali ve spolupráci s rybáři akci „Pojďte s námi 
do přírody“, kde jsme se formou soutěže pro děti a dalších aktivit snažili 
ukázat, jak je třeba se v přírodě chovat a co je dobré o ní vědět. Potěšila nás 
účast téměř 80 návštěvníků, z toho 45 soutěžících dětí. Největší radost nám 
udělala účast 13 dětí z mateřské školky, jejichž rodiče je od útlého věku 
vychovávají v pozitivním přístupu k přírodě.
V květnu a červnu se rodí v přírodě nejvíce mláďat, která pro své přežití 
potřebují klid. Předpokládám, že všichni, kdo chodí na procházky v okolí 
našich obcí, se setkali s plakáty „Právě se rodíme“, vyzývajícími k určité 
zdrženlivosti v aktivitách, alespoň v tomto jarním období. Upřímně děkuji 
všem, kteří si toto vzali k srdci a věřím, že těch ukázněných návštěvníků 
přírody bude stále více.
V našem okolí se ale také pohybují, dle mého názoru, mentálně retardovaní 
lidé, kteří výše uvedené asi příliš nevnímají a kteří si své komplexy vybíjejí 
rozmlácením krmelců a jesliček pro zvěř (stalo se opakovaně), rozjezdí čer-
stvě osetá pole na motorce, či několik dní po akci Ukliďme Česko, vyvezou 
do příkopu kýble se zbytky barev. Vše zdokumentováno v období dubna  
a května v katastru Tuklat a Tlustovous. Co k tomu dodat?
Všem, kteří si chtějí přírody užít a neublížit jí, přeji krásné jaro a léto.

Jan Jarolímek - Myslivecký spolek Tuklaty

Jak jste si určitě všimli, jsou povalená zadní dvířka a stávající plot je obehnaný páskou. Vrátka 
byla povalena občanem obce se souhlasem OÚ Tuklaty. Bylo zjištěno, že při výstavbě nebyly 
použity armatury pro výztuž. Jednáme o opravě. Prosím pohybujte se v okolí tohoto plotu  
s velkou opatrností!

Děkuji Monika Petrisková
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bu sportoviště? Bylo předběžně dohodnuto, že 
peníze by se čerpaly ne najednou, ale např. ½ 
po získání stavebního povolení a druhá půlka  
v dalším roce. 
Ano, trénuje zde hodně dětí, což je dobře, jsme rádi, 
že se Čechie dětem tak intenzivně věnuje.  V roce 
2019 bude Čechie z rozpočtu obce dotována část-
kou 500 000 Kč, to je více než dvojnásobek částky 
z roku 2014. Z rozpočtu obce jde na sport  částka 
velmi podobná té do školy a školky.
Vzrůstající výše dotací na sport je na areálu i uvnitř 
vidět, myslíme, že máme jeden z nejlepších v okolí. 
Ale naše možnosti vzhledem k ostatním potřebám 
obcí nejsou neomezené a Čechie bohužel nikdy 
nebude mít podmínky jako velké kluby. Počet tré-
nujících členů se tomuto kritériu musí přizpůsobit. 
Argument typu „ani v současnosti se nevejdeme na 
naše hřiště“, je lichý, Čechie tak musí své nároky 
přizpůsobit možnostem.

Zastupitelé obce jsou povinni jako řádný hospodář 
se starat o veškerý movitý a nemovitý majetek obce. 
Výčet nejdůležitějších investic, které nás čekají:
- Obecní dům Ke školce - pronajatý – v havarijním 

stavu,
-  Obecní dům se 3 bytovými jednotkami  -  pronajatý 

– v havarijním stavu
- Obecní dům v Tlustovousech pronajata jen jedna 

bytová jednotka - v havarijním stavu
- MŠ Tuklaty – postavena v akci Zet v roce 1982, 

původní dlažba ve společných prostorech již ne-
vyhovuje, je potřeba rekonstruovat umývárny a 
toalety, přípravny jídel u tříd apod.

- Výměnu stávajícího pronajatého kontejneru u ZŠ, 
který slouží jako pátá učebna. Ten, který je tam 
nyní několik let dočasně, nemá dostatečnou výš-
ku a v zimě vychládá.

- Děti z naší Mateřské školy a Základní školy po-
třebují tělocvičnu. Přesun dětí do tělocvičny do 

Čelákovic je organizačně náročné, stojí velké 
úsilí, ale i hodně peněz. Ale bohužel v původ-
ním projektu rekonstrukce ZŠ s tělocvičnou 
nebylo plánováno, stejně jako nebylo plánováno  
s nyní chybějící učebnou. 

- Rekonstrukce dalších obecních komunikací, do 
budoucnu je potřeba vybudovat chodník v Topo-
lové ulici k nádraží. 

Jak vidíte, věcí, které je v naší obci potřeba udělat, 
je obrovské množství, každý z projektů je svým způ-
sobem důležitý a nelze se jen na jeden z nich dívat 
izolovaně.
Dále s Čechií pracujeme na shodě ohledně smluv. 
Bylo by fajn vzhledem ke všem akcím co potřebují 
lidé z Tuklat a Tlustovous rozfázovat  financování do 
více než dvou let.

Zastupitelé Máme rádi Tuklaty a Tlustovousy
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Usnesení ze ZO č.5 – 25. 3. 2019
- schvaluje podání žádosti o dotaci Ministerstva 

financí – Podpora výstavby, obnovy a provozo-
vání komunální infrastruktury /opravy, moderni-
zace objektů v majetku obce / pro obecní dům 
Ke Skalce 29, Tuklaty, Tlustovousy prostřednic-
tvím společnosti Witero za 25.000 Kč bez DPH a 
odměna 50.000 Kč bez DPH za získání dotace  
a pověřuje starostku podpisem smlouvy

- schvaluje podání žádosti o dotaci Ministerstva 
financí – Podpora výstavby, obnovy a provozo-
vání komunální infrastruktury /opravy, moderni-
zace objektů v majetku obce / pro obecní dům  
Ke Skalce 29, Tlustovousy

- schvaluje předložený investiční záměr  
a způsob pronajímání a vymezení žadatelů o byt 
na nájemní bydlení v Tuklatech, Ke Skalce 29, 
Tlustovousy

- schvaluje finanční účast obce na Podlipan-
ských hudebních slavnostech 2019 ve výši do 
25 000 Kč

Usnesení ze ZO č.6 – 15. 4. 2019
- schvaluje smlouvu o dílo se společností Gran-

tech na závěrečné vyhodnocení akce poskytnutí 

dotace podle Programu 2018 pro poskytování 
dotací z rozpočtu Středočeského kraje na obno-
vu památek určených ke společenskému využití 
za částku 25000 + 21 % DPH a pověřuje sta-
rostku podpisem smlouvy

- schvaluje částku 122 903 Kč na doplatek 
mezd kuchařek ve školní jídelně – výdejně ZŠ 
Tuklaty na rok 2019, částka bude převedena do 
14 dní po schválení

- schvaluje vyhlášení výběrového řízení na opra-
vu dvou komunikací a pověřuje starostku k pod-
pisu s vítězným uchazečem.

- schvaluje vyhlášení VŘ na rekonstrukci domu Ke 
Skalce 29, v Tlustovousech a pověřuje starostku 
podpisem smlouvy s vítězným dodavatelem

- souhlasí s vyhlášením zadávacího řízení doda-
vatelé na instalatérské, elektroinstalační a zed-
nické práce na objektu kovárny, Na Valech 19

- schvaluje nákup plovoucího čerpadla POSEI-
DON 2 Brigss Stratton, vv 441 za celkovou část-
ku Kč 37 014 Kč

- schvaluje rozpočtové opatření č.1/2019
- schvaluje proplacení faktury na opravu  

11 ks dveří v kabinách Čechie v celkové částce 
32 120,-CZK

Usnesení ze ZO č.7 – 29. 4. 2019
- odkládá bod č. 5 – pojistná smlouva pro členy 

JSDH - na příští zasedání, požaduje prověření 
možnosti vhodnějšího pojištění

- odkládá bod č. 6 – zřízení sociálního fondu pro 
zaměstnance obce -na příští zasedání. Starost-
ka prověří další možnosti sociálního fondu

- schvaluje smlouvu o budoucí smlouvě  
o zřízení věcného břemene a dohodu o umístění 
stavby IV-12-6024174/VB002 a pověřuje sta-
rostku podpisem smlouvy  

- schvaluje poskytnutí dotace z rozpočtu obce 
Tuklaty klubu Čechie Tuklaty z. s. ve výši celkem 
270 000,-Kč

  - Náklady na činnost mužstev Kč 110 000 
 - Náklady na údržbu hřiště bez správce 
    Kč 105 000 
 - Dětský den Kč 15000 
 - Ostatní Kč 40 000 
 Celkem 270 000,- 

Správce bude řešen dodatkem ke Smlouvě  
o nájmu sportovní areálu z 1. 3. 2016.
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JUBILANTI:
Miroslava Chládková 

Miroslav Šnajdar

Vladimír Chott

Anna Pelíšková

Antonín Baštář

Štefánia Chmelárová

Do dalších let  přejeme mnoho 
zdraví, štěstí a  pohody!

NAROZENÍ:
Václav Kocurek

Veronika Šverdová

Anna Černá

Tobiáš Pacovský

Gratulujeme!

PARADOX – NAŠE PENÍZE CHODÍ JINAM…
Mluvíme tu o penězích, které naše obec nedostává za možná desítky našich sousedů. V tomto případě 
není důvodem nekalý úmysl, ale všeobecná neznalost a liknavost. Tuklaty a Tlustovousy se v posled-
ních letech značně rozrostly. Důvodem je bezpochyby blízkost naší metropole, dobré spojení a hezké 
prostředí. Řada věcí tu zatím není, ale pracuje se na tom. Vůle v zastupitelstvu je, ale je potřeba řešit 
finanční zdroje. Hlavním zdrojem je rozpočet obce. Každý asi tuší nebo ví, že se výše částky přeroz-
dělovaných prostředků do obecních rozpočtů odvíjí od velikosti obcí, tedy od počtu jejích občanů. Tím 
ovšem není myšleno lidí, kteří v dané obci žijí, ale občanů s trvalým bydlištěm. A buďme konkrétní. Za 
každého člověka obec dostává téměř 13 000 Kč. Pokud by se tedy do obce přihlásilo odhadovaných 
30 lidí, kteří tu skutečně žijí, ale peníze dostává jiná obec, Tuklaty a Tlustovousy by získaly 390 000 Kč 
ročně do rozpočtu. A to není malá částka! Víme, že někteří naši sousedé mají objektivní důvody, od pro-
blémů s kolaudacemi, přes podnikatelské a privátní důvody. V řadě případů, ale je potřeba jen vysvětlení 
a pochopení, že o peníze přicházíme všichni.
Monika Petrisková

ODVOZ VĚTVÍ OD 
RODINNÝCH DOMŮ
V minulých letech byli naši občané zvyklí na prů-
běžný odvoz větví od svých nemovitostí, zabezpe-
čovaný zaměstnancem obce. V posledních dvou  
letech již hodně občanů využilo vlastní odvoz na ur-
čené místo. V údržbě obecní zeleně pracuje na plný 
úvazek jen jeden zaměstnanec a občas někdo na 
výpomoc. Pro obec je tato služba dále neudržitelná  
a proto přistoupila k následujícímu opatření:
- od června budeme vyhlašovat termín možnosti od-

vozu větví na určené místo, kde likvidaci zajistí obec
- důchodcům, kteří mají trvalý pobyt v našich ob-

cích a bydlí sami, budeme odvoz od nemovitostí 
zabezpečovat i nadále max. 2 x za rok

Děkuji za pochopení
Monika Petrisková

NÁVŠTĚVA ŽÁKŮ ZŠ 
V KNIHOVNĚ
Dne 6. května tuklatskou knihovnu postupně na-
vštívili žáci 2.-5. třídy místní základní školy. V rámci 
podpory čtenářství jsem pro ně měla připravený 
krátký program, při kterém děti hledaly informace 
v knihách, řekli jsme si, co je to obsah a rejstřík  
a jak je využít ve svůj prospěch při hledání. Po vy-
řešení tajenky, kterou skrývala naše Planeta otázek 
a odpovědí, jsem dětem představila online katalog 
knihovny a pak už se téměř všichni vrhli na kni-
hy. Největší úspěch měly komiksy, knihy o fotbale  
a horrory. Těchto květnových besed se nezúčastnily 
prvňáčci, pro které knihovna připravuje speciální 
slavnostní program na červen.
Do prostředí knihovny bych velice ráda zvala každý 
školní rok třídy ZŠ i MŠ na podobné programy se 
čtením a hraním. Věřím, že knihy mají vedle sportu, 
technologií a dalších zájmů své pevné místo.
Jitka Šrajerová, knihovna

DESKOVKY S ALBI

Svátek uprostřed týdne? Jak jinak jej strávit, než 
se vydat s celou rodinou a zahrát si deskovky  
v krásných prostorách Tuklatské fary. Přes-
ně tohle se stalo ve středu 01. 5. 2019, kdy 
jsme se vydali prozkoumat nové i staré hry od 
firmy Albi. Někteří si lámali hlavu nad Ubon-
gem 3D, jiní hráli Squadro, Cortex, Curling, či 
si listovali Kouzelným čtením. Další dokon-
ce vyzkoušeli prototyp deskovky Duplik, kte-
rá v té době ještě nebyla uvedena do prodeje. 
Jiní v poklidu seděli a snažili se vyřešit jeden  
z mnoha hlavolamů. Sešlo se nás dost na to, aby 
se přidávali hrací stoly a všude kam se člověk 
podíval, uviděl dobrou náladu. Shrnuto a sečteno, 
odpoledne s deskovkami se povedlo.

Tímto děkujeme všem zúčastněným, pořadate-
lům a firmě Albi za příjemně strávené odpoledne.

Za Tuklatskou knihovnu
Michal M Kamenistý

REKONSTRUKCE 
OBECNÍCH  
NEMOVITOSTÍ
Když jsme před cca 4 lety řešili jak opravit 
obecní nemovitosti, jediný dotační titul byla do-
tace Sociální bydlení. Výzva  podle které jsme ji 
také začali připravovat měla dobu udržitelnosti  
5 let.  Po tuto dobu se dodržují dané podmínky 
– v tomto případě např. určené nájemné, obča-
né se stanoveným (většinou nižším) příjmem, ve 
složité životní situaci. Po 5 letech je možno zvý-

šit nájemné na cenu obvyklou a ubytovat i jiné 
zájemce.  Obec by získala opravené nemovitosti  
v centru obce. Po 5 letech bychom mohli nastavit 
nájemné v ceně a místě obvyklé. Ale v dotaci 
Sociální bydlení 2018 byla dobra udržitelnosti 
již nastavena na 20 let. Ale stále to byla jediná 
dotace na celkovou rekonstrukci nemovitostí. 
28. února 2019 byla vypsána dotace na Mini-
sterstvu financí. Na podání byl jen jeden mě-
síc. Maximální částka 10 mil. Stihli jsme ji podat, 
uvidíme. V případě, že dotaci neobdržíme, zatím 
dům v Tlustovousech rekonstruovat nebudeme  
a z dotace Sociální bydlení 2018 zrekonstruuje-
me pouze dům v Tuklatech.

PTÁTE SE…
BUDOU SE OSAZOVAT TOPOLOVÁ ULICE?
Zastupitelstvo obce se rozhodlo, že nebude podávat žádost o dotaci z Nadace ČEZ STROMY v jarním 
období místo vykácených topolů. Rozhodlo tak z jednoho prostého důvodu – velkého sucha, které je 
opět předpovězeno pro letošní léto. Musíme zalévat vysazené stromy ve Slezské cestě, zavázali jsme 
se převodem nové cesty na obec, dále třešně a jednu lípu v Rostoklatské ulici a nově vysázené lípy  
u dětského hřiště v Tlustovousech. Už v minulém zastupitelstvu jsme měli v plánu osázet původní polní 
cesty, obnovit třešňovku u hasičské nádrže a určitě by se našla další místa, kde by bylo potřeba zasadit 
nové stromy, ale počasí je zatím proti nám.
Zastupitelstvo obce
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Žádáme občany, aby do 
velkoobjemových kon-
tejnerů dávali jen odpad, 
který tam patří. Odpady, 
které jdou vytřídit – papí-

ry, plasty a sklo prosím odložte do kontejnerů na 
tříděný odpad. Odvoz tříděných kontejnerů také 
stojí obec peníze, ale část peněz se po odkupu 
vrátí obci.
Do kontejnerů patří:
Starý nábytek, pohovky, gauče, koberce a li-

nolea, zrcadla, umyvadla, vany, WC mísy, staré 
sportovní náčiní, autosklo a kovové předměty 
(např. staré bojlery).

Do kontejnerů nepatří:
Živnostenský odpad, nebezpečný odpad (např. 
autobaterie, zářivky, barvy, rozpouštědla, moto-
rové oleje a obaly od nich), bioodpad, stavební 
odpad, dále pak pneumatiky, výrobky podléhající 
zpětnému odběru (např. vyřazené elektrozaříze-
ní, TV a PC monitory, počítače, lednice, mrazáky).

KONTEJNERY NA VELKOOBJEMOVÝ ODPAD

ČARODĚJNICE 2019
Letos se čarodějnice sešly v Tu-
klatech na farské zahradě. Nej-
dříve jsme šly průvodem a nesly 
čarodějnici, která měla shořet 

na hranici. Všechny děti se těšili na různé soutě-
že - házení koštětem, přetahování lanem, házení 
čarodějnice do pece, skákání v pytlích. Největší 
úspěch měla opět čarodějnice s černým lektva-
rem, ve kterém byly pavouci, brouci, ale i různé 

drobnosti. Letos rodiče připravili pro čarodějnici 
jedovou chýši. Nakonec jsme si pochutnali na 
buřtech a přivítali jsme opravdu JARO!

Děkuji všem členům a příznivcům Kulturního 
sdružení, všem rodičům, kteří nám pomohli  
s přípravou této akce, která se naší vesnici stala 
již tradicí. Poděkování patří také Tuklatským ha-
sičům za hranici a za dohled nad ohni.

Za Kulturní sdružení Tuklat a Tlustovous
Naďa Lojínová

ODPADY  
PODNIKATELŮ
Každý podnikatel, právnická nebo fyzická oso-
ba při své činnosti produkuje odpady a je 
povinen se vypořádat s jejich likvidací. Kaž-
dý z nás si platí popelnici dle množství své-
ho vyprodukovaného odpadu. A tento popla-
tek je odstupňován dle velikosti popelnice  
a četnosti vývozů.  Není nic špatného, aby se 
drobný podnikatel např. kosmetička, účetní nebo 
projektant se svým směsným odpadem  vešel 
do objemu své popelnice. Nakonec její velikost a 
počet vývozů si podle toho zvolil a zaplatil. Pokud 
však má v rámci svého podnikání další popelni-
ci nebo kontejner, tato popelnice již nemůže být 
považována za domácí odpad a veškeré náklady 
na likvidaci tohoto odpadu podnikatel hradí. Může 
si zajistit vlastní likvidaci, kterou však musí být 
schopen doložit uzavřenou smlouvou, případně 
uzavřít smlouvu s obcí a za sjednanou cenu využít 
systému odstraňování komunálního odpadu obcí 
zavedeného. Obecní úřad je oprávněn kontrolovat, 
zda podnikatelé mají zajištěnu likvidaci odpadu 
vznikajícího při jejich podnikatelské činnosti.

Jinou kapitolou však je odpad tříděný. Za vývoz  
a likvidaci tohoto odpadu občané neplatí, nicmé-
ně tato služba je povinná a rozhodně není zadar-
mo.  Příjmy za vytříděný odpad kryjí tuto službu 
jen zčásti, zbytek hradí obec ze svého rozpočtu  
a nejsou to malé položky. Tříděný odpad vzniká  
i v případě podnikatelů např. plastové nebo pa-
pírové obaly a jelikož jejich činnost je výděleč-
ná, není důvod, aby likvidaci tříděného odpadu 
podnikatelů hradila jen obec. Obecní úřad osloví  
v nejbližší době podnikatele, kteří mají nahlášenu 
provozovnu v našich obcích a vyzve je k doložení 
způsobu odstraňování odpadů z jejich podnikatel-
ské činnosti. V případě, že nemají sjednánu likvi-
daci vlastní a využívají systému likvidace odpadu 
zavedeného a financovaného obcí, uzavře s nimi 
obec smlouvu a sjedná cenu. Výše poplatku je 
2000 Kč na rok.

V roce 2018 obec uhradila za vývoz tříděných 
kontejnerů 640 057 Kč, za vytříděný odpad zís-
kala 207 329 Kč.

Monika Petrisková
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ZPRAVODAJ TUKLAT A TLUSTOVOUS

Od září 2019 do školky nastoupí 18 nových dětí. Jak připravit dítě na škol-
ku, aby adaptace na nové prostředí proběhla co nejlépe? Rodiče se při 
zápisu do školky mohou seznámit se svým dítětem s  prostředím  školky.  
Zápis  probíhá 23. a 24. 5. 2019 od 15. 30 hodin do 18. 00 hodin.

Před nástupem v září do školky by se mělo dítě naučit ráno obléci a nas-
nídat- mělo by se samo najíst a napít z hrnečku. Mělo by si samo dojít na 
toaletu a umýt si ruce mýdlem. Také by již mělo umět poprosit, poděko-
vat, pozdravit. Je dobré zapojovat dítě do dětských skupin, podporovat ho  
v prosociálním  chování, netolerovat agresivní  projevy. Se  svým  dítětem  
lze chodit na  procházky ke školce, vyprávět mu, jak si bude hrát s dětmi 
na zahradě a ve školce. 

Adaptační program v naší školce probíhá zpravidla tak, že si první den 
přijdou nové děti hrát na zahradu a odchází před obědem. Další dny se 
domlouvají rodiče s pedagogem na dalším individuálním postupu. Vždy 
záleží na tom, jak dítě odloučení od rodičů zvládá. Proto je také vhodné,  
aby  dítě  již mělo  takovou zkušenost, že bude přes  den  nebo i přes noc 
u prarodičů nebo u kamarádů. Dítě si do školky může brát svou  oblíbe-
nou  plyšovou hračku, aby se  cítilo  jistěji. V běžném  životě i při nástupu 
do školky je dobré plnit své sliby- například slib vyzvednutí po obědě by 
měl platit stejně tak jako slib vyzvednutí odpoledne. Loučení se svým dítě-
tem je dobré neprotahovat, je vhodné vytvořit si jednoduchý loučící rituál  
v podobě hry, na který se může dítě těšit.

Dětem, které  od nás  po  dvou či třech  letech odchází  do školy přejeme   
hodně   úspěchů  a novým dětem,  aby  byly v naší školce spokojené a šťastné.
Helena Gablerová, ředitelka MŠ

 SDH TUKLATY
16.3. proběhlo na 
HZS Ovčáry cyklic-
ké školení velitelů, 
kterého jsme se 
zúčastnili v počtu  
3 členů jednotky. 
Dále v březnu a dub-
nu prošli 3 členi jed-
notky školením nosi-
telů dýchací techniky 
a 2 členi jednotky 
kurzem technik jed-
notky.
V jarních měsících 

proběhlo několik brigád na technice a budovách. Technika byla odzimová-
na, naplněna vodou a přihlášena do 
výjezdu.

14.4. proběhla přípravu dřeva na pá-
lení čarodějnic. Přes nepříznivé po-
časí jsme postavili vatru a připravili 
dřevo na malé ohně.

20.4. zajistili členi sboru odvoz obce 
s vybavením na Den země na Klepci 
a zpět.

28.4. jsme na polygonu v Dubči ab-
solvovali nácvik výstavby pražských 
protipovodňových bariér. V září proběhne přímo v Praze ostrý nácvik, kterého 
bychom se chtěli také zúčastnit.

30.4. pořádalo kulturní sdružení s naší pomocí pálení čarodějnic. Zapálili 
jsme ohně, udržovali a hlídali je a nakonec řádně uhasili. Děti si v průběhu 
podvečera mohli prohlédnout hasičská auta a zastříkat si dětskými hadicemi.

Na 29.6. pro vás opět připravujeme pouťovou sobotu. Odpoledne bude v klu-
bovně obec pořádat posezení pro seniory a od 20 hod. pořádáme tradiční 
pouťovou zábavu. Těšíme se na vás.

Lukáš Koníček
www.sdhtuklaty.cz
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Začátkem dubna jsme zapsali budoucí prvňáčky. Děti plni-
ly úkoly na stanovištích, seznámily se s učiteli a odnesli si obrá-
zek s razítky potvrzujícími splnění úkolů. Žáci v družině a v 5. tří-
dě jim vyrobili na památku drobné dárky. Do první třídy nastoupí  
v novém školním roce 20 prvňáčků. Přejeme jim, aby se jim ve škole líbilo 
a hodně se toho naučili.

Někteří žáci z 3. – 5. ročníku se v květnu zúčastnili okresního kola fotbalové 
soutěže MC DONALD´S CUP v Čelákovicích. Na všech bylo znát nadšení a 
odhodlání, se kterým do soutěže šli. Ve své kategorii skončili na 10. místě 
z 18 mužstev a odvedli velmi dobrý výkon. Žáci reprezentovali naši školu 
v rozlišovacích dresech, které jsme si pořídili z daru z akce Rozsvícení 
vánočního stromu.

Jsme rádi, že se stalo tak trochu zvykem, že se do školy přicházejí podívat 
naši bývalí žáci. Přijdou si popovídat a podívat se na svoji školu, kde strávili 
pět let. Pozdraví se s učiteli a žáky, podívají se do hodin, někdy se i zapojí 
do výuky. Je vidět, že na naši školu rádi vzpomínají. Už jsou z nich slečny a 
mladí pánové, ale přesto jsou to pořád ti naši žáčci, jak si je pamatujeme. 
Žáci z Tuklat dělají naší škole a obci dobré jméno. O našich absolventech, 
kteří přecházejí do 6. ročníku do jiných škol, se říká, že jsou dobře připra-
veni a umí a nejsou s nimi problémy. A to nás jako učitele obzvlášť těší.
Ludmila Plesná
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ČECHIE TUKLATY
Jarní sezóna je v plném proudu. „A“ mužstvo 
zahájilo jarní boje na záchranu v okresním pře-
boru a se střídavými úspěchy mu v součas-
nosti patří 12. příčka. Posilněné „B“ mužstvo 
o nové hráče předvádí velice dobré výkony  
a pro diváky atraktivní fotbal, kde padá hod-
ně branek. Ženy postoupili do elitní skupiny 
mezi čtyři nejlepší týmy a hrají tak dvoukolově 
se Spartou Praha, Libercem a Malešicemi. Ak-
tuální výsledky a reporty z utkání sledujte na 
našich webových stránkách www.cechie-
tuklaty.cz nebo na facebooku Čechie Tuklaty  
a Čechie Tuklaty – ženy.
Mládež Čechie Tuklaty
Proběhl každoroční nábor, kde nám přiběhlo spor-
tovat 8 nových dětí a dle aktualizovaného seznamu 
máme přes 80 dětí, kteří více či méně pravidelně 
dochází na tréninky v Tuklatech. Při troše ma-
tematického umu, kdy máme tréninky 2x až 3x  
v týdnu, je jasné, kde nás tlačí bota. Nemluvím, že 
se pak musí hřiště sekat, lajnovat a připravovat na 
víkendové utkání. Největší problém pak nastává 
s pohybovou všestranností dětí. Je to do očí bijící  
a já z toho nemám dobrý pocit, dost mírně ře-
čeno. Sám jsem udělal pokus s chytáním míče  
a nebo skákáním přes švihadlo. O hodině aktivní-
ho pohybu denně u většiny ani nemluvím. Myslím, 
že bychom se všichni do jednoho měli zamyslet, 
co jsou naše priority! Vzdělávání trenérů, další 
semináře „O herní přirozenosti“ a „Odemykání 
dětského potenciálu“ jsem absolvoval já s Mi-
chalem Pytlounem, další krůčky nás ještě če-
kají. Super práci odvádí holky, trenérky, Martina  
s Luckou, které s mini-přípravkou hrají regionál-
ku, ale i ostatní trenéři, kteří v podstatě za drobný 
příspěvek na pohonné hmoty tráví neskutečně 

hodně času s dětmi a hlavně pracují velmi dobře,  
i když prostoru pro zlepšování máme všichni 
hodně, včetně mě.

Školička a Minipřípravka
Naše nejmenší od ročníku 2015 až 2011 tvoří cca 25 
hráčů a hráček. Nově jsme na jaře přihlásili Regio-
nální ligu, kde dostávají naši nejmenší hráči a hráčky 
možnost zkusit, jaký je pocit hrát zápas proti soupeři, 
vstřelit branku, oslavit vítězství či pogratulovat k výhře 
soupeři. Ročníky 2013 a mladší hrají 3+0 a musíme 
všechny do jednoho pochválit, za předvedené výkony, 
bojovnost a nasazení s jakým přistupují k jednotlivým 
utkáním. Díky patří i rodičům za skvělou komunikaci 
a přístup a dále za podporu svých ratolestí. Ročníky 
2011 a 2012 hrají 4+1, jedná se v podstatě o přípra-
vu na další sezónu, kdy od podzimu přejdou hráči do 
mistrovských soutěží mladší přípravky. I tato skupina 
zaslouží pochvalu, zápasy jsou většinou vyrovnané  
a padá hodně branek na obou stranách. 

Mladší přípravka
S Michalem Pytlounem máme na starost stále 
kategorii U9 ( ročníky 2010-2011), hrajeme Elitní 
skupinu, což v číslech znamená, že jsme mezi 12ti 
nejlepšími týmy okresu ( hrajeme Prahu – východ 
) z cca 50 týmů. Řekl bych, že po veliké ztrátě TJ  
v zimním období vše doháníme a naše dovednosti 
se začínají krůčku po krůčku zlepšovat, z 6-ti týmů 
ve skupině se pohybujeme na rozmezí 4. – 5. mís-
ta. Soupeři jsou: Brandýs nad Labem, Zeleneč, Ne-
hvizdy, Odolena Voda a Úvaly. TJ máme 3x v týdnu  
a docházka je v podstatě každý trénink stejná, 9-14 
dětí v této kategorii, občas se k nám připojí někdo  
z mladších ročníků. Všechny musím pochválit za 
super práci, jsem rád, že to snad děti baví a jsou 
u nás spokojený. Co mě mrzí je, že když děti chtějí 
trénovat a trénovat, tak jsme omezený prostorově, 
abychom si zahráli i jiné sporty, protože to nám nej-
víc chybí oproti soupeřům. Přiznám se, že nevím, jak 

probíhají tělocviky na školách, ale všestranné pohy-
bové dovednosti dětem chybí, u nás, neskutečně.
Starší přípravka
Starší přípravka hraje turnajově na okrese Praha 
východ. Ve své skupině, kde se utkají se Sibřinou, 
Radošovicemi, Svojeticemi, Dobřejovicemi a Libli-
cemi patří mezi horní špičku.
Mladší žáci
V jarní části se snažíme zapojovat do této katego-
rie děti z přípravky, nějak opatrně, postupně, aby si 
okusily hru se staršími. Nehoníme se za výsledkem, 
tahle kategorie je trošku bitá tím, že jí tvoří jádro 
starších žáků (samozřejmě ne věkově ), takže hod-
ně z nich hraje dvě utkání za víkend, někdy i v jeden 
den. Celkově se snažíme, abychom děti alespoň 
trochu točili a někteří si odpočinuly. V této kategorii 
máme nejvíce práce, jak fotbalově, tak pohybově. 
Od příští sezóny bychom měli v žákovské katego-
rii trénovat 3x v týdnu, což bude značit opět další 
prostorový problém. Veškeré dění, výsledky a infor-
mace naleznete na našem facebooku nebo webu! 
Pro tuto kategorii patří o to víc veliké díky rodičům 
za super spolupráci a dopravu dětí na zápasy, kdy 
někdy jedou doopravdy z jednoho zápasu na druhý
Starší žáci
Starší žáci pod vedením Tomáše Kuneše po-
dávají na jaře bojovné výkony. Nutno po-
dotknout, že naši žáci se často potkávají se 
soupeři, kteří mají věkově vyspělejší tým  
a my doplňujeme tým i hráči z mladších žáků 
popřípadě starší přípravky. I přesto jsme vyrovna-
ným soupeřem a na jaře doposud vyhráli 3 utkání  
a 3 zápasy prohráli. 
V červnu pro vás plánujeme DĚTSKÝ SPORTOV-
NÍ DEN, konkrétně v neděli 2. června od 14:00  
a sezónu ukončíme tradičními pouťovými zápasy  
a zábavou o víkendu 22 – 23. června. 
Roman Nešpor – šéftrenér mládeže

Na konci roku 2016 přišla Čechie na zastupitelstvo 
obce (dále ZO) s návrhem na postavení multifunkč-
ního hřiště na pozemku č.126/1, k.ú. Tuklaty. Zastu-
pitelé nebyli proti.  Na to, aby se vše mohlo usku-
tečnit, bylo potřeba provést změnu územního plánu.  
V říjnu 2018 byla tato změna schválena. Cena hřiště 
byla vypočtena na 3,4 mil. Kč. Čechie navrhla, že 
1,7 mil. Kč v práci nebo materiálu sežene ze spon-
zorských darů a o 1, 7 mil. Kč by požádala obec.
V listopadu 2018 ZO nabídlo Čechii Tuklaty poze-
mek s Právem stavby na 15 let, poté se změnou na 
30 let. Toto Právo stavby se zapisuje do katastru ne-
movitostí, po určenou dobu je majetkem stavební-
ka, tedy Čechie. Právo stavby po uplynutí sjednané 
doby, majetek přechází zpět na obec a obec může 
uzavřít např. nájemní smlouvu na další roky.
Čechie poté změnila názor a přišla se změnou na 
odkoupení pozemku z důvodu, že neseženou spon-
zory, když pozemek nebudou mít ve vlastnictví. Od-
prodej části pozemku ZO neodsouhlasilo, nechtělo 
dopustit, aby majetek obce včetně investic v bu-
doucnu mohl přejít do cizích rukou. Čechie Tuklaty 
má v pronájmu areál Čechie včetně kabin na 99 let 
za 1Kč ročně, zisk z pronájmu ploch např. reklamy 
a vstupné jdou do rozpočtu Čechie.
Obec Tuklaty připravila smlouvu pro Čechii na 
1,7mil. Kč s podmínkami, které běžně podepisuje 

obec Tuklaty v případě jakékoliv obdržené dotace.
Původní podmínky byly tyto:
- realizovat na vyhrazeném pozemku stavbu podle 

schválené projektové dokumentace odsouhlase-
né obcí Tuklaty

- změnu projektové dokumentace projednat s obcí 
Tuklaty

- umožnit užívání sportoviště občanům obce
- informovat obec Tuklaty o konání kontrolních 

dnů a umožnit účast na kontrolních dnech
- udržovat sportoviště v provozuschopném stavu

S těmito podmínkami zástupci Čechie nesouhlasili. 
Zdají se Vám nedodržitelné?
Za nedodržení či porušení byly uvedeny sankce. 
Kdyby v tuto chvíli Čechie v lednu 2019 souhlasila s 
navrženými podmínkami, už by smlouva byla dáv-
no podepsaná. Čechie ale předložila několik smluv  
z okolních obcí a měst, které považovali za vhod-
nější než tu, kterou sestavila právnička obce. Před-
ložené smlouvy byly koncipovány na jiné částky cca 
100.000 – 700 000Kč. My ale řešíme částku ná-
sobně vyšší a ZO jde o ochranu obecního majetku.
Přesto Obecní úřad zajišťuje vytvoření geometric-
kého plánu na oddělení pozemku pro víceúčelové 
hřiště. Bez tohoto kroku to nejde, neboť na původní 
číslo pozemku jsme obdrželi stavební povolení na 
chodník a žádali jsme o dotace. Od listopadu pro-

běhlo již hodně jednání na shodě obou stran. 
V minulém roce jsme podali žádost o dotace na 
chodníky v Tuklatech a Tlustovousech. 
Jedná se o rekonstrukci chodníku v Akátové ulici 
včetně autobus. zastávek, rekonstrukci chodníku 
od aut. zastávek v ulici Hlavní a Ke Školce v Tuk-
latech včetně aut. zastávek a cesty k autobusové 
zastávce v Akátové, výstavbu chodníku podél fot-
bal. hřiště včetně rekonstrukce schodů ke školce 
a nájezdem pro kočárky a kola, v Tlustovousech 
chodník od bývalé hospody s přechodem přes 
hlavní silnici k autobus. zastávkám v Tlustovousech 
a chodník mezi obcemi.
Od 22. 5. již víme, že jsme obdrželi dotace na chod-
níky kromě chodníku mezi obcemi, který bohužel 
ale potřebujeme nejvíc.
Celková částka za vyjmenované chodníky bez 
chodníku mezi obcemi je dle projektové dokumen-
tace 7 100 000 Kč. Dotace je ve výši 4 026 000 Kč. 
Nyní máme na bankovních účtech cca 3 mil. Kč. 
Bude vypsáno VŘ. Ale chodník mezi obcemi potře-
bujeme nutně a proto jej vybudujeme i bez dotace. 
Cena jen tohoto chodníku dle projektu i s osvětle-
ním je 3 200 000 Kč.
Jako si většina z nás bere úvěr na stavby svých 
domů, i obec si může vzít úvěr. Máme si ale brát 
úvěr na chodník a uhradit 1,7 mil. na výstav-
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VÝSTAVBA MULTIFUNKČNÍHO NEZASTŘEŠENÉHO OTEVŘENÉHO 
HŘIŠTĚ V TUKLATECH S UMĚLÝM POVRCHEM

pokračování na poslední straně



ZPRAVODAJ TUKLAT A TLUSTOVOUS

CHYTÁ CELÁ 
RODINA 2019
Krásného květnového dne, na Den vítězství, 
proběhla u rybníka v Tlustovousech soutěž 
„Chytá celá rodina“. Hezčí počasí jsme si ani 
nemohli přát. Účast byla taky na výbornou. 
23 rodin, z toho asi 40 dětí. Vše natěšeně za-
čalo chytat od 8:00. Teplíčko a sluníčko moc 
rybám nesvědčilo. Chytilo se jenom několik 
kaprů, 2 úhoři a nějaká tá bílá ryba. Víťezem 
se stal Antonín Novotný, který se svým tátou 
nachytal nejvíc ryb. Všichni jsme si napo-
kon užili volného dne, kromě vytahování ryb 
z rybníka. Děkuji všem, kteří mi pomáhali 
uspořádat tuto akci. Jmenovitě Andree Kou-
kalové za vše, pánu Kotasovi za občerstvení, 
paní Jenšovské za krásné písmo na diplo-
mech, obci za finanční podporu.
O rok se znova uvidíme na soutěži. Snad si 
zas ryby nevyberou volný den. 
Petrův zdar! PB 

SLAVNOSTNÍ DOPO-
LEDNE V KNIHOVNĚ 
PRO PRVŇÁČKY
V úterý 18.června čeká tuklatské prvňáčky 
historicky první slavnostní pasování na rytíře 
a rytířky řádu čtenářského. Celý rok s větší-
mi či menšími obtížemi zapolili s písmenky 
v podobě tištěné i psané a v tuto chvíli již 
všichni jistě zažívají radost z příběhu, který 
si umí sami přečíst. V knihovně na faře na 
ně čeká úkol, ve kterém předvedou králov-
ně písmenek, jak umí číst a skládat slova  
z písmen a na závěr budou pasováni na čte-
náře. Samozřejmě na ně bude čekat pěkná 
odměna. Moc doufám, že se jim bude naše 
setkání líbit. Fotografická dokumentace bude 
dostupná na webu obce a v dalším vydání 
zpravodaje.
Jitka Šrajerová, knihovna
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NÁVŠTĚVA ŽÁKŮ ZŠ 
V KNIHOVNĚ
Dne 6. května tuklatskou knihovnu postup-
ně navštívili žáci 2.-5. třídy místní základní 
školy. V rámci podpory čtenářství jsem pro 
ně měla připravený krátký program, při kte-
rém děti hledaly informace v knihách, řekli 
jsme si, co je to obsah a rejstřík a jak je vyu-
žít ve svůj prospěch při hledání. Po vyřešení 
tajenky, kterou skrývala naše Planeta otázek 
a odpovědí, jsem dětem představila online 
katalog knihovny a pak už se téměř všichni 
vrhli na knihy. Největší úspěch měly komiksy, 
knihy o fotbale a horrory. Těchto květnových 
besed se nezúčastnily prvňáčci, pro které 
knihovna připravuje speciální slavnostní pro-
gram na červen.
Do prostředí knihovny bych velice ráda zvala 
každý školní rok třídy ZŠ i MŠ na podobné 
programy se čtením a hraním. Věřím, že kni-
hy mají vedle sportu, technologií a dalších 
zájmů své pevné místo.
Jitka Šrajerová, knihovna
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Z téměř tisícovky přihlášených do soutěže 
„Muž roku“ vzešla finálová dvanáctka, do 
které se probojoval i náš soused z Tlustovous 
Ondra Kabeláč. Na jeho procházce se svým 
psíkem ho můžete v Tlustovousech nebo Tu-
klatech potkat i vy a podpořit ho v jeho boji 
o vítězství. Finálový večer se bude konat až 
v srpnu, přesto se brzy objeví internetové 
ankety a hlasovaní, jejichž výsledek bude 
prezentován během finálového večera. Až se 
taková anketa objeví, můžete našeho souse-
da podpořit svým hlasem. Ondra Kabeláč má 
soutěžní číslo 5. 
Na Internetu můžete nalézt spoustu článků  
o soutěži, třeba právě ze soustředění v Tunis-

ku, kterou Ondra absolvoval na konci května. 
Ve většině rozhovorů s ním Ondra nezapo-
mene zmínit, že bydlí v obci Tlustovousy.
Vítězové tohoto klání budou prezentovat Čes-
kou republiku na mezinárodních  soutěžích 
po celém světě. Pokud by Ondra v srpnovém 
finále uspěl, znamená to tak  prezentaci Tlu-
stovous a Tuklat i daleko za hranicemi okre-
su. Finále se bude konat 23.srpna v Náchodě. 
Někteří obyvatelé Tlustovous (jeho fanklub) 
se chystají do Náchoda podpořit našeho sou-
seda osobně. Do dalšího vydání tohoto plátku 
se mi snad podaří připravit s Ondrou Kabelá-
čem i krátký rozhovor. Tak držíme palce.
Ondřej Kňava
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FANDĚTE SOUSEDOVI V SOUTĚŽI  
O MUŽE ROKU

INFORMAČNÍ 
A MEDIÁLNÍ 
GRAMOTNOST – 
CYKLUS BESED
V letošním roce byl společností T-Mobile 
vyhlášen zajímavý dotační titul s tématem 
Podpora informační gramotnosti. Vzhledem  
k aktuálnosti a zajímavosti tématu se Kultur-
ní sdružení TT pokusí získat finanční podporu 
na cyklus besed s tématy určenými různým 
cílovým skupinám. Předběžnou účast přislí-
bila paní Lenka Eckertová s pořadem pro děti 
ze ZŠ, iniciativa Zvolsi.info s tématy dezinfor-
mací, fake news a obecně mediální gramot-
nosti, Národní projekt prevence rizikového 
chování v online prostředí s tématy online 
světa pro rodiče, teenagery, seniory a také 
PhDr. Adéla Jarolímková s tématem zdravot-
nických informací na internetu. Výsledky do-
tačního řízení budou známy na konci prázd-
nin a cyklus besed by se poté uskutečnil  
v období 10/2019 – 10/2020. Jakékoli tipy, 
kontakty, témata, připomínky budou vítány 
na adrese knihovna@tuklaty.cz. 
Jitka Šrajerová, knihovna


